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Els mestres volen que es continuï pagant una altra persona 

Acusen rAjuntament de Blanes d'entorpir 
el programa de Fescola d'adults 

BLANES (De la nostra Redacció).— A Blanes s'ha ence
tat recentment un conflicte a l'entorn de l'ensenyament 
que protagonitzen els professors de l'escola d'adults. 
Aquests es que ixen que l'Ajuntament de la ciutat hagi 
retirat la subvenció.per continuar pagant-ne un, mentre 
que l'alcaldessa de Blanes manifestava a PUNT DIARI 
que «la persona que abans pagava l'Ajuntament ara ha 
estat assumida per Ensenyament de la Generalitat i ja 
des de divendres passat està portant a terme la seva 
tasca al barri de Valldoritg». 

Els mes t res de l ' esco la 
d'adults denuncien que la pro
gramació que havien traçat 
abans que s'iniciés el curs 83 -
84 ha estat desfeta per la baixa 
del coLlaborador de l 'Ajunta
ment — per motius personals— i 
perquè el consistori, «amb una 
incoherència, a la qual ja ens te
nen acostumats —diuen— nega 
tota subvenció a cap altre col.la-
borador». 

«Ensenyament 
ha assumit la 
persona que 
abans pagava 
l'ajuntament» 

Maria Dolors Oms, alcal
dessa de Blanes, manifestava 
a l'entorn d'aquesta proble
màtica que des de l'Ajunta
ment d'aquesta ciutat s'ha 
portat sempre una política 
d'atenció a l'educació i que 
per això estava pagant un 
mestre per ajudar els profes
sors de l'escola d'adults. En 
donar-se aquest de baixa, per 
la qual cosa, segons afirmen 
els responsables de l'escola, 
es van haver de canviar els 
plans del curs 8 3 - 8 4 , l 'Ajun
tament no l'ha remplaçat per
què «el departament d'Ense
nyament de la Generalitat 
— diu l'alcaldessa— ha assu
mit aquest fet i ha contractat 
un mestre per a l'enseny
ament comparatiu dedicat 
exclusivament a l'alfabetitza
ció. Cal dir —con t i nua 
dient— que des de divendres 
passat ja ha començat la se
va tasca al barri del Valldo-
litg». 

«Pel que fa als dos mestres 
de l'escola d'adults es va fer 
una reestructuració d'horaris 
per continuar normalment 
amb el curs escolar». 

L'escola d'adults fins ara 
comptava amb dues persones 
contractades per la Generalitat i 
una per l 'Ajuntament. En un 
principi, però, només eren dos 
els mestres i per al present curs 
escolar s'aconseguí l'ampliació 
de la plantilla atès que la feina 
era considerable. En base a 
aquest fet , els professors van 
traçar el programa escolar basat 
fonamentalment en nous projec
tes. 

CANVI DE PLANS 

El problema en si esdevé quan 
la regidoria de Cultura del con
sistori blanenc, per fer front a 
aquesta baixa, acorda ajuntar 
tots els grups possibles per tal 
que entre els dos mestres que 
resten puguin portar a terme les 
seves classes normalment. Però 
segons el que diuen els profes
sors de l ' esco la d ' a d u l t s 
«plantejar-nos a aquestes altu
res del curs emmotllar els 
grups/horaris significa perdre un 
elevat nombre d'alumnes, als 
quals ningú no pot negar un dret 
que els pertoca», ja que diuen 
que la gent que assisteix a l'es
cola d'adults està condicionada 
per un horari de treball. 

Per altra banda, els professors 
consideren que «si resulta pro
blemàtic ajuntar els diferents 
grups en la resta d'àrees, el cata

là revesteix una especial conflic-
tivitat». L'argument que donen 
és que fins ara s'impartien les 
classes de la nostra llengua en 
dos nivells diferents —un per a 
catalanoparlants i l'altre per a 
castellanoparlants— en els quals 
es donaven els continguts en 
funció del diferent coneixement 
de la llengua. Aleshores amb la 
restructuració horària «els grups 
del dia de català —asseguren — 
es desdoblen I no podem assis
tir-los. No és cap solució, peda
gògicament parlant, donar les 
classes de català sense tenir en 
compte la diferència de nivells». 

A més, l'escola d'adults està 
rebent, en el curs dels darrers 
dies, una forta demanda per part 
de gent aliena a l'escola que vol 
assistir a les classes de català, 
«cosa que no s'entén massa 
— denuncien els professors— ja 
que una població tan gran com 

és Blanes hauria de tenir, igual 
com tenen poblacions més peti
tes dels voltants, cursos de ca
talà organitzats pel mateix Ajun
tament i subvencionats per la 
Generalitat». 

LA PETICIÓ DELS 
MESTRES 

Els dos professors que ara res
ten per continuar amb les clas
ses han fet una petició al consis^ 
tori blanenc perquè «reconsideri 
la seva actitud i actuï de forma 
conseqüent amb les seves ma
teixes decisions. Si continuem 
així —afegeixen— (recordem el 
desafortunat i recent cas dels 
educadors de carrer) farem de 
Blanes una vila urbanísticament 
desenvolupada però socialment 
desatesa». 

D'acord amb la normativa del pla general 

Ajudes de la Generalitat per protegir 
edificis d'interès històric de Caldes 

CALDES DE MALAVELLA (Del 
nostre corresponsal, L.R.).— Al 
Pla General de Caldes, que entrà 
en vigor l'estiu de 1.982, hi ha 
una normativa que contempla la 
protecció del teixit històric, atès 
que en aquesta vila hi ha una 
gran quantiat d'edificis d'interès 
arquitectònic que, per la seva 
constitució tradicional o per les 
seves façanes modernistes o gò
tiques i restes de muralles a la 
zona de les termes romanes, ma
nifesten la personalitat més ge
nuïna d'aquesta vila-balneari. 

El Pla vol conservar això i, en 
l'annex, hi figuren les fotografies 
de tots aquells edificis d'interès 
del poble sobre els quals s'ha 
d'aplicar la política de regenera
ció, restauració o conservació, 
segons el cas. 

Tots els edificis que compo
nen el teixit històric tindran una 
subvenció de la direcció general 
de l 'Habitatge, d'un 2 0 % del to
tal del valor de les obres, sense 
que en cap cas no pugui excedir 
les 2 2 5 . 0 0 0 ptes. per a cada 
habitatge de què es compongui 
l ' immoble. Excepcionalment, i 
tenint en compte les circumstàn-

Caldes de Malavella es rica en edificacions com aquesta, que segons el pla 
general han de ser protegides especialment (Foto: L.R.) 

cies sòc io-econòmiques del 
sol.licitant, la subvenció podrà 
arriba/ fins el 5 0 % del valor de 
l'obra, sense que en cap cas no 
es pugui superar la quantitat 
abans esmentada. 

«El nostre Consistori està molt 
satisfet d'aquesta mesura de la 
direcció general de l'Habitatge 
— manifesta l'alcalde — , no obs
tant, alguns propietaris que no
més miren els interessos propis i 

LIQUIDACIÓ TOTAL PER 
CESSAMENT DEL NEGOCI 

MAGATZEMS MERCADAL 
Rambla, 12 (Girona) 

Cortines, mantes, edredons, llençols, coixins, tovalloles, catifes, etc. etc. 

COMENCEM DEMÀ DIJOUS, DIA 16 

{Dies 1 3 - 1 4 - 1 5 , tancat) 

no els comuns, clamaven que 
era molt fàcil protegir, però que 
això era una limitació a la lliber
tat d'edificació. Com sempre, 
l'eterna guerra protagonitzada 
per aquells que no hi veuen més 
enllà del nas i que sovint han fet 
possible que monuments histò
rics del més alt interès hagin es
tat enderrocats o malmenats, 
sobretot si no tenien una rendibi
litat immediata. Ara, gràcies a 
l'odre de la Generalitat, és possi
ble rehabilitar les cases que ho 
necessiten i que el Pla General 
protegeix; això demostra que les 
coses han canviat: no solament 
es protegeix, sinó que aquesta 
protecció afavoreix la rehabilita
ció. Tot això repercutirà 
feliçment, en un termini no pas 

molt llarg, en el turisme i én les 
empreses turístiques del poble». 

LA DIRECCIÓ GENERAL 
DE L'HABITATGE ACTUA 
A CALDES 

La direcció general de l'Habi
tatge finançarà totalment les 
obres complementàries del cen
tre d'esplai «La Casa Rosa» amb 
una dotació de 3 .750.000 ptes., 
la qual cosa suposa la recupera
ció d'un pati interior, l'acabat de 
les façanes sud i oest i la 
instal·lació de calefacció. 

Les obres foren adjudicades 
en data 31 -Xl l -83 i hauran d'es
tar acabades el proper mes de ju
liol. 

L'estructura moWernist'a abunda entre les cases d'interès històric (Foto: L.R.! 
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